

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
PAIX – TRAVAIL – PATRIE

MINISTRE DE LA DECENTRALIZATION
ET DU DEVELOPPEMENT LOCAL

REGION DU NORD OUEST

DEPARTEMENT DU BUI

ARRONDISSEMENT DE NKUM

COMMUNE DE NKUM
BP 63 – KUMBO; TEL: 33 15 59 15
E-MAIL nkumcouncil@yahoo.com



REPUBLIC OF CAMEROON
PEACE – WORK – FATHERLAND

MINISTRY OF DECENTRALIZATION
AND LOCAL DEVELOPMENT

NORTH WEST REGION

BUI DIVISION

NKUM SUB DIVISION

NKUM COUNCIL
P.O BOX 63 – KUMBO; TEL: 33 15 59 15
E-MAIL nkumcouncil@yahoo.com



TENDER NOTICE

N°: 007 /ONIT/NC/NCITB/2024 OF 28/02/2024 FOR THE SUPPLY OF SOLAR SECURITY STREETS LIGHT IN TATUM TOWN, NKUM MUNICIPALITY; BUI DIVISION, NORTH-WEST REGION.

- 1- **SUBJECT OF THE INVITATION TO TENDER:** Within the framework of 2024 state Budget, the state represented by the Mayor of i Nkum Council, CONTRACTING AUTHORITY, hereby launches an Open National Invitation to tender for the above works.
The invitation to tender concerns the supply of solar security streets light in Tatum town, Nkum Municipality; Bui Division, North-West Region.
The road sections to be furnished are listed below:

S/N°	ITINERARY OF ROAD SECTIONS	LENGTH (km)	GAPING (l = 30)	QUANTITY
01	ELECAM STREET	0,15	-//-	05
02	GS TATUM STREET	0,15	-//-	05
03	ISLAMIC CHURCH STREET	0,15	-//-	05
04	D.O's ENTRANCE ROAD	0,15	-//-	05
	TOTAL	0,6		20

- 2- **DURATION:** NINETY WORKING DAYS (03 MONTHS).
3- **AMOUNT:** the allocated budget amount is of: (35 000 000), THIRTY FIVE MILLION FCFA
4- **ALLOTMENT:** NO SUBJECT
5- **CONTENT OF WORKS:** Works under this tender invitation are constituted of the supply of solar security streets light.

These works shall involve the following tasks:

- The bringing up and retrieving of heavy equipment;
- The survey of the working area;
- The pecking and the setting out of pools' basement sites;
- The clearing and grubbing, including demolition of existing structure;
- The levelling of platform & removing of storm;
- The excavation of the foundation at the required depth;
- The putting in place of the basement cradle;
- The supply and putting in place of galvanized steel holed pools;
- The supply and putting in place of solar panels;
- The supply and putting in place of streetlight bulbs;

- The supply and putting in place of solar energy storage components;
- The supply and putting in place of suitable electric and electronic devices;
- The labelling of the project with a sticker if possible;
- The taking in account of safety measures;
- Any other task needed for the conducive realisation of works.

5-PARTICIPATION AND ORIGIN: Participation in this invitation to tender shall be open to all Cameroon-based public works companies.

6-FINANCING: Works under this tender shall be financed by the PIB budget; 2024 FISCAL YEAR.

7-CONSULTATION OF TENDER DOCUMENTS: The tender invitation documents may be consulted at the Service for the award of contracts, NKUM council.

8-ACQUISITION OF TENDER DOCUMENTS: The tender documents may be purchase at the Services of Contracts award at the NKUM council, upon presentation of a receipt of payment into the Nkum municipal treasury of a non-refundable fee of **fifty thousand (50 000) francs CFA**.

The said receipt must identify the payer as representing a consulting firm willing to participate in the tender.

9-PRESENTATION OF BIDS: Tenders shall be divided into three volumes and submitted in a simple envelope as follows:

- Volume 1 : **Administrative documents;**
- Volume 2: **Technical proposal;**
- Volume 3: **Financial offer.**

All the constituent documents (volume1, 2 and 3) shall be enclosed in a large and sealed outer envelope bearing only the subject of the tender concerned.

The different documents of each bid shall be numbered in keeping with the order indicated in the tender file and separated by coloured dividers.

10-SUBMISSION OF BIDS: Drafted in English or French and in SEVEN (7) including one (1) original and SIX (6) copies, labelled as such, bids shall be submitted in a sealed envelope and against a receipt at the Contract's Service of the NKUM council, no later than the **27/03/2024 at 10 a.m.** They shall bear the following:

N°: 007 /ONIT/NC/NCITB/2024 OF 28/02/2024 FOR THE SUPPLY OF SOLAR SECURITY STREETS LIGHT IN TATUM TOWN, NKUM MUNICIPALITY; BUI DIVISION, NORTH-WEST REGION.

FINANCING: PIB BUDGET; 2024 FISCAL YEAR

"TO BE OPENED ONLY AT THE BIDS OPENING SESSION"

11-OPENING OF BIDS: The administrative documents, the technical and financial proposals shall be opened on the **27/03/2024 at 11 am prompt**, local time, by the NKUM Council Internal Tender's Board in the presence of bidders or their representatives.

All Bidders may attend the opening session or each has to make himself represented by one person of his choice (even in the event of a joint-venture) with sound knowledge of his file.

12. ADMISSIBILITY OF BIDS: Under penalty of rejection, the required administrative documents must be produced in originals or certified copies confirmed by the issuing or competent services, as the case may be, in accordance with the indications of the SRIT (RPAO). They must be dated not more than three (03) months from the opening of the envelopes, or, established after the date of publication of the tender notice.

13. EXECUTION DEADLINE: The maximum deadline provided for by the CONTRACTING AUTHORITY shall be **ninety (90) working days** from the date of the notification of the service order for works to start.

14-ASSESSMENT BIDS: The bids shall be evaluated according to the main criteria as follows:

14.1 ELIMINATORY CRITERIA: Incomplete administrative documents due to the absence of one of the required documents.

Incomplete technical file due to the absence of one of the following documents:

- b1) an attestation of site visit signed in truth by the bidder;
- b2) a methodological note indicating the organization, planning and understanding of the project;
- b3) proof of availability of a civil engineers with at least three (03) years of experience in similar works proposed as main staff;
- ❖ False declaration or forged document;

- ❖ Failure to justify ownership, rent or leasing of the following equipment's;
- ❖ 01 HAND-CRANKED TRUCK
- ❖ Omission of a quantified unit price in the financial offer (the lot concerned will be eliminated)
- ❖ Not satisfying at least 19 elements of essential criteria

14.2 ESSENTIAL CRITERIA

A – References	03 elements
B - Managerial staff	09 elements
C - Equipment	06 elements
D- Financing	03 elements

Details of these main qualification criteria are specified in the assessment grid contained in the Special Tender Regulations.

15-AWARD OF CONTRACT: The contract shall be awarded to the lowest bidder, complying with the technical and administrative requirements as specified in article 33 of the public contracts code.

16-DURATION OF TENDER VALIDITY: The tenders shall be valid for 90 (ninety) days with effect from the submission deadline.

17-BID BOND: The bid shall be submitted with a bid bond of **Seven hundred thousand (700 000) FCFA** delivered by a banking institution recognized by MINFI and COBAC in the form provided in the special tender regulations. The bid bond shall remain valid 90 days after submission of the bids.

Subject to rejection, the provisional guarantee shall be obligatorily produced in its original and dated not more than three (03) months.

For unsuccessful bidders, the provisional guarantee shall be released not later than 15 (fifteen) days after the expiry of tender validity. For successful bidders, it shall be released only after the definitive guarantee has been constituted.

18-FURTHER INFORMATION: Additional technical information may be obtained at the Contract's Service of NKUM Council, Tel **237 677 827 817**.

19-ADDENDUM: The CONTRACTING AUTHORITY reserves the right to carry out any necessary modifications to this invitation to tender.

DONE AT TATUMI, THE ~~12-8~~ **12-8 FEB 2024**
THE MAYOR, NKUM COUNCIL.

Copies:

- ARMP/BAMENDA
- DD MINEPAT BUI
- CRTV/BAMENDA
- CAMNEWS
- BUI Communities Radios
- Bill Board
- Files/Archives



REPUBLIQUE DU CAMEROUN
PAIX – TRAVAIL – PATRIE

MINISTRE DE LA DECENTRALIZATION
ET DU DEVELOPPEMENT LOCAL

REGION DU NORD OUEST

DEPARTEMENT DU BUI

ARRONDISSEMENT DE NKUM

COMMUNE DE NKUM
BP 63 – KUMBO; TEL: 33 15 59 15
E-MAIL nkumcouncil@yahoo.com



REPUBLIC OF CAMEROON
PEACE – WORK – FATHERLAND

MINISTRY OF DECENTRALIZATION
AND LOCAL DEVELOPMENT

NORTH WEST REGION

BUI DIVISION

NKUM SUB DIVISION

NKUM COUNCIL
P.O BOX 63 – KUMBO; TEL: 33 15 59 15
E-MAIL nkumcouncil@yahoo.com



AVIS D'APPEL D'OFFRES

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

N°: 007 /ONIT/NC/NCITB/2024 DU 28/02/2024 POUR LA FOURNITURE DES LAMPADAIRES SOLAIRES DE SECURITE DANS LA VILLE DE TATUM, MUNICIPALITE DE NKUM; DEPARTEMENT DU BUI, REGION DU NORD-OUEST

MAITRE D'OUVRAGE: LE MAIRE DE LA COMMUNE DE NKUM.

FINANCEMENT: B.I.P 2024

1-OBJET DE L'APPEL D'OFFRES: Dans le cadre de l'exercice Budgétaire 2024 du Cameroun, la commune de NKUM représentée par le MAIRE de NKUM, lance un **Appel d'Offre National Ouvert** pour la réalisation des Travaux sus-indiqués.

L'appel d'offres porte sur la fourniture des lampadaires solaires dans la ville de TATUM.

Les tronçons de routes à alimenter sont les suivants :

S/N°	ITINERARY OF ROAD SECTIONS	LENGTH (km)	GAPING (I = 30)	QUANTITY
01	ELECAM STREET	0,15	-//-	05
02	GS TATUM STREET	0,15	-//-	05
03	ISLAMIC CHURCH STREET	0,15	-//-	05
04	D.O's ENTRANCE ROAD	0,15	-//-	05
	TOTAL	0,6		20

2-DELAÏ D'EXECUTION: UTRE VINGT DIX (90) JOURS OUVRABLES (03 MOIS)

3-MONTANT: le montant alloué est de : (35 000 000), TRENTE CINQ MILLIONS DE FCFA

4-ALLOTISSEMENT: Sans objet.

5-CONSISTANCE DES TRAVAUX

Ces travaux comprennent les opérations suivantes:

- L'amené et l'installation des engins lourds et équipements;
- Le marquage et piquetage du tronçon ;
- L'implantation des fondations;
- Le déblai et le dégagement des obstacles;
- Le nivellement de la plateforme et dessouchage;
- Les fouilles en puits à la profondeur requise;
- La pose des socles;
- La fourniture et pose des poteaux métalliques creux;

- La fourniture et pose des panneaux solaires;
- La fourniture et pose des lampadaires;
- La fourniture et pose des composantes de stockage d'énergie solaires;
- La fourniture et pose des appareils électriques et électroniques appropriés;
- La labellisation du projet par autocollants s'il y'a lieu ;
- La prise en compte des mesures de sécurités;
- Toute autre tâche concourant à la bonne réalisation des travaux.



6-PARTICIPATION ET ORIGINE: La participation au présent appel d'offres est ouverte aux entreprises et/ou groupements d'entreprises des travaux publics installées au Cameroun.

7-FINANCEMENT: Les travaux objet du présent appel d'offres seront financés par le B.I.P 2024

8. CONSULTATION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES : Le dossier d'Appel d'Offres peut être consulté dans le service de passation des Marchés de la COMMUNE DE NKUM.

9. ACQUISITION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES : Le Dossier d'Appel d'Offres peut être retiré dès publication du présent avis dans les services de Passation des marchés de la COMMUNE DE NKUM sur présentation d'une quittance de versement d'une somme non remboursable au titre des frais de dossier de **(50 000)** francs CFA payable à la recette municipale.

10. PRESENTATION DES OFFRES : Les documents constituant l'Offre seront répartis en trois volumes ci-après, placés sous simple enveloppe dont :

- Volume 1 : **Pièces administratives ;**
- Volume 2 : **Offre Technique ;**
- Volume 3 : **Offre Financière.**

Toutes les pièces constitutives des Offres (Volume 1, 2 et 3), seront placées dans une grande enveloppe extérieure scellée et portant uniquement la mention de l'Appel d'Offres en cause.

Les différentes pièces de chaque Offre seront numérotées dans l'ordre du DAO et séparées par des intercalaires de couleurs identiques.

11. REMISE DES OFFRES : Chaque offre, rédigée en français ou en anglais et en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies marquées comme tels, devra parvenir sous plis fermés, aux service des Marchés de la commune de Jakiri, au plus tard **27/03/20234 à 10 heures**, et déposé contre récépissé. Elle devra porter la mention :

« AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

N°: 007/ONIT/NC/NCITB/2024 DU 28/02/2024 POUR LA FOURNITURE DES LAMPADAIRES SOLAIRES DE SECURITE DANS LA VILLE DE TATUM, MUNICIPALITE DE NKUM; DEPARTEMENT DU BUI, REGION DU NORD-OUEST.

“A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT”

Les offres parvenues après l'heure ou la date indiquées ci-dessus seront irrecevables.

12. OUVERTURE DES OFFRES : L'ouverture des offres s'effectuera en un seul temps et aura lieu **27/03/2024 à 11 heures, heure locale**, par la Commission de Passation des marchés de la COMMUNE DE NKUM. Seuls les soumissionnaires ou leurs représentants dûment mandatés et ayant une parfaite connaissance du dossier peuvent assister à cette séance d'ouverture.

13. RECEVABILITE DES OFFRES : Sous peine de rejet, les pièces administratives exigées doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par les services émetteurs ou compétents, selon le cas, suivant les indications du RPAO. Elles devront être datées d'au plus trois (03) mois à l'ouverture des plis ou établies postérieurement à la date de publication de l'avis d'appel d'offres.

14. CRITERES D'EVALUATION DES OFFRES :

Les offres seront évaluées sur la base des critères ci-après:

14.1 CRITÈRES ELIMINATOIRES

- Dossier administratif incomplet pour absence ou non-conformité de l'une des pièces exigées ;
- Offre technique incomplète pour absence :
 - b1) de l'Attestation de visite des lieux signée sur l'honneur par le soumissionnaire;
 - b2) de la Note méthodologique (organisation, planning et compréhension du projet) ;

b3) Ingénieur de Génie Civil ayant au moins trois (03) ans d'ancienneté proposé comme personnel d'encadrement.

- Fausse déclaration ou pièce falsifiée ;
- Non justification de la possession en propriété, en location ou en leasing du matériel minimum suivant :
 - 01 camion à manivelle ;
- Omission dans l'offre financière d'un prix unitaire quantifié (l'élimination se fera pour les lots concernés) ;
- N'avoir pas satisfait à au moins 19 éléments des critères essentiels.

14.2 CRITERES ESSENTIELS :

L'offre technique sera évaluée suivant la grille de notation suivante :

- A - Références03 éléments
B - Personnel d'encadrement09 éléments
C - Matériel06 éléments
D- Surface financière03 éléments

Les détails de ces critères essentiels sont précisés par le Règlement Particulier de l'Appel d'Offres (RPAO) et repris dans la grille d'évaluation.

15-ATTRIBUTION DU MARCHÉ:

Le Maître d'Ouvrage attribuera le Marché au Soumissionnaire dont l'offre a été reconnue conforme pour l'essentiel au Dossier d'Appel d'Offres et qui dispose des capacités techniques et financières requises pour exécuter le Marché de façon satisfaisante et dont l'offre a été évaluée la moins-disant en incluant le cas échéant les rabais proposés.

Un même soumissionnaire ne peut être attributaire de plus d'un lot.

Dans le cas où un soumissionnaire ayant rempli les critères techniques aura présenté l'offre la moins-disant pour plus d'un lot, il se verra attribué le lot ayant le montant le plus élevé.

16-DUREE DE VALIDITE DES OFFRES :

La durée de validité des offres est de quatre-vingt-dix (90) jours à compter de la date limite fixée pour leur remise.

17-CAUTIONNEMENT PROVISOIRE:

Chaque soumissionnaire devra joindre à ses pièces administratives, un cautionnement provisoire délivré par un établissement bancaire de premier ordre agréé par le Ministre en charge des Finances, dont le montant est de sept cent mille (700,000) FCFA

Sous peine de rejet, le cautionnement provisoire devra être impérativement produit en original.

Le cautionnement provisoire sera libéré au plus tard quinze (15) jours après le délai de validité des offres pour les soumissionnaires n'ayant pas été retenus. Pour le soumissionnaire attributaire du marché, le cautionnement provisoire sera libéré après constitution du cautionnement définitif.

18-RENSEIGNEMENTS COMPLÉMENTAIRES:

Les renseignements complémentaires d'ordre technique peuvent être obtenus au service des Marchés de la Commune de NKUM, Tel **237 677 827 817**.

19-ADDITIF À L'APPEL D'OFFRES:

L'Autorité Contractante se réserve le droit, en cas de nécessité, d'apporter toute autre modification ultérieure au présent appel d'offres.

Fait à TATUM, le **28 FEB 2024**

LE MAIRE DE LA COMMUNE DE NKUM



Bongfun Stephen
MAYOR NKUM COUNCIL